
In this project, we will talk about municipalities, which in turn are among the most 

important buildings in any city. The municipality provides many different services to 

citizens, including granting building permits and providing citizens with water and 

electricity.  

One municipality building that an architecture student proposed For Nablus city was 

selected for this graduate project.  

The site is located In Nablus-Rafidia with total area 3000 m2 and the built area is 

3577m2 divided on 4 floors. The building includes 1215 m2 parking area. The 

research methodology for this study is based on literature review for standard and 

recommendation for such building, then studying at least one case study to understand 

how such building works and function. A different evaluation and computer 

simulation was used  for structural performance, seismic design to ensure the 

building’s safety, as well as environmental and electrical matters, including the 

distribution of lighting, electrical switches, gates and mechanical, including sewage, 

fire and alarm systems, as well as sound systems in order to present the best integrated 

scenario for this building. In addition, pv-system was installed to fill part of the 

energy consumed. Finally, the cost of the project was fully and efficiently estimated 

to know the total project budget. 

في هذا المشروع سنتحدث عن البلديات التي تعتبر بدورها من أهم المباني في أي مدينة. تقدم البلدية العديد من 

 الخدمات المختلفة للمواطنين منها منح تراخيص البناء وتزويد المواطنين بالمياه والكهرباء.

 تم اختيار مبنى بلدية اقترحه طالب هندسة لمدينة نابلس لمشروع التخرج هذا.

طوابق. يضم  4مقسمة على  2م  3577ومساحة البناء  2م  3000رفيديا بمساحة إجمالية  -يقع الموقع في نابلس 

للمعيار متر مربع كراج سيارات. تعتمد منهجية البحث لهذه الدراسة على مراجعة الأدبيات  1215المبنى 

والتوصية لمثل هذا المبنى ، ثم دراسة دراسة حالة واحدة على الأقل لفهم كيفية عمل ووظيفة هذا المبنى. تم 

استخدام تقييم مختلف ومحاكاة حاسوبية للأداء الإنشائي والتصميم الزلزالي لضمان سلامة المبنى ، وكذلك 

ءة والمفاتيح الكهربائية والبوابات والميكانيكية ، بما في ذلك الأمور البيئية والكهربائية ، بما في ذلك توزيع الإضا

الصرف الصحي وأنظمة الحريق والإنذار ، وكذلك وكذلك أنظمة الصوت من أجل تقديم أفضل سيناريو متكامل 

دير لهذا المبنى. بالإضافة إلى ذلك ، تم تركيب نظام الكهروضوئية لملء جزء من الطاقة المستهلكة. أخيرًا ، تم تق

 تكلفة المشروع بشكل كامل وفعال لمعرفة الميزانية الإجمالية للمشروع.


